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SLOVO STAROSTY

Číslo 1/2016, ROČNÍK VI.

AKTUÁLNĚ Z OBCE

Vážení spoluobčané,

právě držíte v ruce letošní první číslo našich Obecních novin, a to je i důvod k tomu, abych Vám popřál hodně 
zdraví, spokojenosti a pokud možno, aby Vás neopouštěl elán a to jak ten pracovní, tak ten „odpočinkový“.

Jen ve stručnosti bych Vám rád sdělil několik informací, které považuji za celkem důležité. Podařilo se nám 
získat dotaci od Královéhradeckého kraje (děkujeme) ve výši 2 500 000 Kč na akci „Vodovod Jehlice“. Samotné 
práce budou pravděpodobně zahájeny v měsíci červnu. Jedná se o hlavní vodovodní řad, včetně přípojek. 

Dále jsme byli úspěšní s žádostí o dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj (děkujeme) na zpracování nového 
Územního plánu obce, kde jsme získali 329 120 Kč. A poslední úspěšná žádost o dotaci, byla na ošetření 
památných stromů, které jsou na pozemcích obce. Jedná se o částku 7 560 Kč a je to 100 % dotace v rámci 
Programu péče o krajinu v roce 2016. Dá se tedy říci, že začátek roku se docela povedl. Nesmíme ale „usnout na 
vavřínech“ a snažit se o získání případných dalších podpor.

Nyní jen ve zkratce: V současné době probíhají restaurátorské práce v kapli na Dolním Přímě, dokončuje 
se výměna oplocení zahrady u zámku, byly dokončeny terénní úpravy a stavba plotu u volební místnosti na 
Horním Přímě (kde se počítá s výstavbou nové místnosti pro volnočasové aktivity). V budově ZŠ a MŠ Probluz 
byly kompletně opraveny sklepní prostory, včetně místnosti na škrábání brambor.

V průběhu roku bychom dále rádi opravili plot u školy a dokončili odvod dešťové vody z budovy zámku.
Jsme nakloněni i Vašim nápadům, co by bylo potřeba v naší obci zlepšit, zmodernizovat, předělat ... Neváhejte 

proto a svoje návrhy nám bez obav sdělte. Pevně věřím, že společně se dá zvládnout a vylepšit řada věcí.

Přeji Vám slunečné a pohodové jarní dny.
Petr Švasta, starosta obce

Poděkování brigádníkům za úklid  
odpadků v okolí všech našich obcí

Dne 9. dubna 2016 proběhl již tradiční jarní úklid odpadků 
na příkopech v okolí i na pozemcích uvnitř našich obcí. Děku-
jeme všem spolkům i jednotlivým občanům, kteří se brigády 
zúčastnili a pomohli tak vyčistit a zkrášlit prostředí, ve kterém  

žijeme. Přestože nám počasí ani trochu nepřálo, sešlo se  
rekordní množství ochotných sběračů. Jsme rádi, že Vám není 
lhostejné, v čem žijeme a jste ochotní přiložit ruku k dílu.

I v letošním roce nás bohužel překvapilo velké množství 
odpadků, které se nepočítá na kila, ale na metráky. Je smut-
né, že odpadků stále meziročně neubývá.

Obec získala dotaci na zpracování  
změny územního plánu 

Obec Dolní Přím získala dotaci ve výši 329 120 Kč na zpra-
cování nového Územního plánu obce. Tuto dotaci nám po-
skytlo Ministerstvo pro místní rozvoj. Finanční spoluúčast 
naší obce bude 142 780 Kč.

Obec získala dotaci na vybudování  
vodovodu do Jehlice

Obec Dolní Přím získala dotaci ve výši 2 500 000 Kč od 
Královéhradeckého kraje na výstavbu vodovodu do Jehlice. 
Samotné práce – položení hlavního vodovodního řadu, včetně 
přípojek - budou podle plánu zahájeny v měsíci červnu.
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V jarních měsících byly provedeny  
terénní úpravy na Horním Přímu

Obec Dolní Přím plánuje výstavbu nové volební místnosti 
na Horním Přímu, která bude zároveň sloužit i jako prostor 
pro volnočasové aktivity. V současné chvíli probíhají dokon-
čovací práce na úpravě terénu. Přípravné práce pod samot-
nou stavbu byly rozděleny do tří částí. V první etapě byly 
pokáceny dřeviny, zlikvidováno staré oplocení a provedeno 
odstranění přebytečné zeminy. Ve druhé byly vyhloubené 
základy pro nové oplocení, vybetonován základový pás 
a  usazení podkladních vrstev ztraceného bednění. V  zá-
věrečné fázi se osadily vrchní vrstvy ztraceného bednění 
a byla dokončena konečná úprava okolního terénu. Uvede-
né práce na úpravě terénu pro naši obec udělala firma Jiří 
Neuman s.r.o. ze Sobětuše v ceně 45 000 Kč. 

O průběhu dalších prací vás budeme průběžně informovat.

Nové oplocení kolem zámecké zahrady 
na Dolním Přímu 

V roce 2015 byly zahájeny práce na rekonstrukci oploce-
ní zámecké zahrady na Dolním Přímu. Akce byla s přihléd-
nutím k finanční náročnosti rozdělena na dvě etapy s tím, 
že první třetina byla udělaná ještě v loňském roce a úplné 
dokončení celého oplocení bylo naplánováno na jaro 2016. 

V současné chvíli jsou již usazené a zabetonované sloup-
ky i u druhé části. Usazení plotových polí a dokončení celé-
ho plotu firmou Ing. Ivo Pavlík, vrata a pohony bude násle-
dovat v nejbližších týdnech. 

Za druhou část plotu zaplatí naše obec 120 555 Kč (bez DPH).

Obec Dolní Přím bude mít nový  
velkoobjemový kontejner na starý papír

Naši občané se stále více věnují třídění odpadů z domác-
ností, čehož si velmi vážíme. Mimo jiné je vytříděno i velké 
množství starého papíru. O jeho svoz z kontejnerů umístě-
ných na obvyklých místech ve všech našich obcích, se vzor-
ně starají členové SDH Dolní Přím. Papír z kontejnerů potom 
až do odvozu do sběrných surovin skladují ve staré hasičár-
ně v objektu Harrachovských sýpek.

Vzhledem k tomu, že se majitel chystá tento objekt 
prodat, bylo nutné popřemýšlet nad náhradním řešením 
skladování starého papíru. Na jednání zastupitelstva bylo 
rozhodnuto, že bude zakoupen nový velkoobjemový kon-
tejner s odnímatelnou střechou, který bude umístěn u čis-
tičky na Dolním Přímu. Do tohoto kontejneru bude svážen 
starý papír ze všech sběrných nádob. Po jeho naplnění bude 
zajištěno vyvezení do sběrných surovin.

Nový velkoobjemový kontejner byl zakoupen za cenu 
62 920 Kč od firmy Pilnaj Com s.r.o. z Roudnice nad Labem.

Od 1. 9. 2016 bude prodloužena  
provozní doba MŠ a ZŠ Probluz

Na základě četných žádostí rodičů dětí, které navštěvují 
MŠ a ZŠ Probluz, byla s platností od 1. 9. 2016 prodloužena 
provozní doba školy.

Rodiče si budou moci vyzvedávat své děti z mateřské ško-
ly a školní družiny až v 16.15 hodin. Tento čas bude prozatím 
zkušební. Pokud bude potřeba a bude zájem ze strany rodi-
čů, může být provozní doba mateřské školy a školní družiny 
dále prodloužena až do 16.30 hodin. O tomto dalším časo-
vém navyšování se však bude případně jednat až v podzim-
ních měsících. Až se ukáže, jestli bude delší pobyt dětí ve 
školském zařízení potřebný.

Odstranění zpomalovacích prahů  
na Probluzi

Občané Probluze podali žádost o přemístění nebo odstra-
nění zpomalovacích prahů, které jsou umístěny na obecní 
účelové komunikaci vedoucí k fotbalovému hřišti. Důvo-
dem žádosti je údajné praskání zdiva v rodinných domcích 
stojících v těsné blízkosti zpomalovacích prahů. Zastupite-
lé žádost posoudili a vzhledem k popisovaným důvodům 
schválili odstranění obou zpomalovacích prahů.

Přestože byly zpomalovací prahy odstraněny, žádáme  
občany, aby při jízdě na uvedené komunikaci jezdili i nadále 
stejně ohleduplně.

Obnovení fresek v kapli  
Františka Xaverského

V minulém čísle Obecních novin jsme Vás informovali 
o průzkumu zdiva v zámecké kapli na Dolním Přímu. Prove-
dený průzkum potvrdil, že se pod nánosem malby a štuku 
vyskytuje další fresková výzdoba. Bohužel však ne v  tako-
vém rozsahu, v jakém bychom si přáli. 

Byla prokázána existence freskové výzdoby v čelní části 
oltáře a ve stropních růžicích (v první již byly fresky v minu-
losti odhaleny úplně, ve druhé z části). 

Studenti FF Pardubice, fakulty restaurování pod vedením 
Mgr. Art. Jana Vojtěchovského připravili pro naši obec návrh 
na restaurování těchto nástropních a nástěnných maleb. 
Obec Dolní Přím na základě jejich zprávy prozatím objed-
nala úplné odkrytí a nakonzervování fresek v obou růžicích. 
Tyto práce budou hrazeny z rozpočtu obce a byly vyčísleny 
na 62 920 Kč, včetně DPH. Uvedené restaurátorské práce 
v kapli již probíhají a budou dokončeny na podzim 2016.

Obec nabízí k prodeji pozemky  
pod Harrachovskými sýpkami

Obec Dolní Přím nabízí k prodeji pozemky st.p.č. 3/1 a 3/2 
oba v k.ú. Dolní Přím. Tyto uvedené pozemky se nacháze-
jí pod budovami bývalých Harrachovských sýpek a jejich 
těsném okolí. Jedná se o pozemky určené (podle platného 
územního plánu obce) k bytové zástavbě a k výstavbě pro 
výrobu a podnikání. Cena za 1 m2 byla stanovena na 600 Kč. 

Případní zájemci o uvedené pozemky mohou o další 
informace požádat přímo na obecním úřadu.

Objekty stojící na těchto pozemcích nejsou v majetku 
obce, jsou však také předmětem samostatného prodeje od 
soukromého vlastníka. 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

Od ledna do června 2016  
oslavili a oslaví svá životní jubilea  

naši spoluobčané: 
Egon Procházka, Horní Přím
Marta Minaříková, Probluz
Josef Hurcík ml., Dolní Přím

Jindřiška Pospíšilová, Dolní Přím
Jiří Hanka, Dolní Přím

Josef Hurcík st., Dolní Přím
Anna Borovcová, Dolní Přím

Marie Tichá, Probluz
Ladislava Rajnltová, Nový Přím

Božena Hejcmanová, Probluz
Vratislav Vohralík, Probluz

Bohuslav Zinek, Probluz
Iva Procházková, Horní Přím

Vladimíra Vejmanová, Dolní Přím
Renata Sejpková, Dolní Přím

Zdeňka Ságnerová, Horní Přím
Marie Kosařová, Probluz

Miloslava Novotná, Probluz
Marie Pavlíčová, Jehlice

Bohuslav Albrecht, Dolní Přím
Jaroslav Barnat, Nový Přím

Libuše Zinková, Probluz
Ladislav Mádr, Probluz

Danuše Vanerová, Probluz
Jarmila Pozlerová, Dolní Přím
Ladislav Štěpina, Dolní Přím

Naděžda Ságnerová, Dolní Přím
Karel Jun, Dolní Přím

     Oslavencům přejeme  
       hodně zdraví, lásky, štěstí  
           a životního optimismu!

Vítání občánků
Dne 13. března 2016 jsme opět s radostí přivítali do svých 

řad naše nové občánky. Slavnostní přivítání proběhlo, jako 
již tradičně, v zámecké kapli na Dolním Přímě. Dopolední 
obřad obohatily svým recitačním pásmem i hudebním 
vystoupením děti z MŠ a ZŠ Probluz. 

Přivítali jsme: Laru Doležalovou, Petra Janků a Vojtěcha 
Sejpku. Další miminka – Lucii Formánkovou a Alexandra 
Šmatolána - jsme bohužel museli omluvit z důvodu nemoci. 

Všem našim novým občánkům přejeme hodně štěstí, 
zdraví a plno hřejivých úsměvů.

Ing. Hana Vycpálková

Lucie Formánková, Horní Přím
Petr Janků, Dolní Přím
Lara Doležalová, Dolní Přím
Vojtěch Sejpka, Dolní Přím
Alexandr Šmatolán, Probluz

Ohlédnutí za plesem
Letošní Obecní ples, který se konal 12. března v místním 

hostinci, se může pochlubit rekordní účastí. Sál byl zaplněný 
do posledního místa. Bohužel se však nedostalo na všechny 
zájemce o tuto taneční zábavu. Za což se omlouváme 
a budeme se snažit v příštím roce vyjít s místy akčněji vstříc. 

Dále bychom chtěli poděkovat všem sponzorům, kteří 
věnovali ceny do tomboly.

Konkrétně to byli: 
• NIVA s.r.o., Dolní Přím 
• PH-NET Petr Hanka, Dolní Přím 
• TASSO, s.r.o., Dolní Přím 
• Rostislav a Vratislav Ševčíkovi, Probluz 
• Ilona Fišerová, Dolní Přím 
• Autodoprava Svatopluk Adamíra, Dolní Přím 
• Milan Kroupa, Probluz

Reklama v Obecních novinách
Obec Dolní Přím nabízí prostor pro inzerci v Obecních 
novinách. Reklamní prostor je možné zakoupit ve 
třech různých formátech: A5 za cenu 500 Kč, A6 za 
cenu 300  Kč, A7 za cenu 200 Kč. Zájemci o inzerci se  
mohou přihlásit na OÚ. Obecní noviny vycházejí v nákladu 
300  výtisků a  jsou distribuovány do každé domácnosti 
na Dolním Přímu a všech jeho přilehlých částí. 
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ZŠ A MŠ PROBLUZ
LEDEN 

Nový rok začal v základní škole zápisem do 1. ročníku, ke 
kterému přišlo 9 dětí. Na konci ledna žáci obdrželi pololetní 
vysvědčení a od prvního února si užívali týdenní jarní 
prázdniny.

DUBEN
V dubnu žákům ZŠ začíná výcvik v plavecké škole Zéva 

v Hradci Králové. Děti MŠ opět třikrát navštíví solnou jeskyni.
Dne 22. dubna se uskuteční zápis do mateřské školy.

KVĚTEN
V květnu se žáci ZŠ zúčastní lehkoatletických přeborů 

malotřídních škol v Černožicích. Pojedou také na turnaj ve 
vybíjené. Děti z MŠ se chystají na olympiádu pořádanou 
Mikroregionem Nechanicko.

ČERVEN
V červnu plánujeme školu v přírodě, které se tentokrát 

kromě žáků ZŠ poprvé zúčastní i předškoláci z MŠ.

Pro zlepšení kultury stolování byly do školní jídelny 
zakoupeny nové stoly a židle. Ve sklepě byla vybudována 
přípravna na hrubé opracování brambor a zeleniny 
a  zakoupena škrabka na brambory, za což děkujeme 
našemu zřizovateli Obci Dolní Přím.

ÚNOR
19. února se uskutečnil tradiční karneval v tělocvičně 

školy, kde si děti MŠ i ZŠ zasoutěžily, zatančily a nejhezčí 
masky získaly diplomy a odměny.

V únoru také děti společně navštívily divadelní 
představení v Jiráskově divadle v Novém Bydžově.

 
BŘEZEN

V březnu děti nacvičily pásmo básniček a písní, kterým 
uvítali do života naše nové občánky. A jelikož byly v březnu 
tentokrát i Velikonoce, vyrobily děti přáníčka a popřály 
zaměstnancům Nivy hezké svátky.

Všem čtenářům Obecních novin přejeme hezké slunečné jaro.
Kolektiv ZŠ a MŠ Probluz 

Místnost na škrábání brambor
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SPOLKOVÁ ČINNOST 
Myslivecké sdružení BOR Probluz Myslivecké sdružení BOR Probluz 

V tomto jarním období se ještě věnujeme přikrmování 
především spárkaté zvěře předkládáním kvalitních jadrných 
krmiv a minerálů. V měsíci únoru jsme provedli plošné od-
červení spárkaté zvěře. Při péči o zvěř se snažíme aplikovat 
v praxi moderní poznatky ze života srnčí zvěře v dnešní, člo-
věkem tak pozměněné a zatížené krajině. Snažíme se využí-
vat nových vědeckých poznatků v chovu a především výživě 
zvěře. Základním aspektem zdravé populace veškeré zvěře 
je její klid a nerušení při jejích základních denních biologic-
kých zvyklostech. V tomto nám můžete, vážení spoluobča-
né, velmi pomoci. A to tím, že se budete snažit zvěř v honit-
bě respektovat a nerušit. Vždyť životní prostor veškeré zvěře 
v přírodě kolem nás se velmi zmenšuje především činností 
nás lidí. Proto buďte, prosím, maximálně ohleduplní.

Dále se znovu intenzivně věnujeme odchovu bažantů 
v naší bažantnici. V současnosti jsou vytvořena chovná hej-
na a sbíráme vajíčka k založení do líhně. V našem zařízení se 
prioritně věnujeme odchovu a zpětné reintrodukci bažan-
ta kolchického v lehké formě bez obojku, tak jak původně 
v  naší přírodě byl. Bohužel je velmi vzácný. Ve větší míře 
odchováváme bažanty kolchické-obojkové a tenebrosus-
-temné. Máme i čtyři chovné skupiny bažanta královského. 
Tuto zvěř v průběhu roku vracíme do vhodných lokalit v ho-
nitbě v okolí Probluze. Jako atrakci pro návštěvníky (hlavně 
děti) chováme základní druhy okrasných bažantů konkrét-
ně: bažanty zlaté, zlatožluté, stříbrné a diamantové. V loň-
ském roce jsme přistoupili ke zpětnému zazvěření králíkem 
divokým, kterého jsme zakoupili dvacet dva chovných párů 
a vypustili v bažantnici.

Stále se věnujeme zlepšování krytových a potravních 
podmínek pro zvěř v honitbě. Pokračuje zakládání políček 
s topinambury, jenž se nám dobře osvědčují a péče o ně je 
vcelku jednoduchá. 

V současné době dokončujeme rekultivaci remízku pod 
školou. Remízek jsme vyčistili od náletových plevelných 
dřevin a vysazujeme vhodné jehličnany. Trvale se věnujeme 
ochraně a péči o napajedla pro zvěř v krajině. Máme v péči 
tři rybníčky a tři studánky.

Máme za sebou okresní chovatelskou přehlídku v Necha-
nicích, kde se prezentují trofeje spárkaté zvěře a predáto-

rů, odlovené z důvodu chovatelských zásahů. Součástí této 
přehlídky byla velmi přínosná přednáška o chovu srnčí zvě-
ře světově uznávaného odborníka pana Pavla Scherera. 

Za náš spolek bylo předloženo dvanáct trofejí srnců, tři 
trofeje daňků a dvě lebky lišky. Všechny naše trofeje byly 
přítomnými hodnotícími komisaři označeny jako správné 
chovatelské odlovy.

Tradičně je naše honitba i areál místem konaní kynologic-
kých akcí. Vloni jsme hostili akci okresního významu - jarní 
svod loveckých psů. Což je vlastně první výstava a posouze-
ní celkové kondice a exteriéru mladých psů napříč spektrem 
všech loveckých plemen. Jarní svod je pro lovecké psy, dle 
stávající legislativy, povinný aby mohli pokračovat ve vý-
stavní a především pracovní kariéře.

V letošním roce budeme hostit v neděli 6. června od  
8.00 hod. významnou kynologickou akci Memoriál PaeDr. 
Petra Valera což je republikové setkání Klubu chovatelů 
dlouhosrstých ohařů pracovní i exteriérová exhibice nejlep-
ších chovných jedinců z celé České republiky a Slovenska. 
Klub zastřešuje tři plemena ohařů. Konkrétně malý müster-
land, velký müsterland a německý dlouhosrstý ohař. Dlou-
hosrstí ohaři mají v našem regionu velmi dlouhou tradici, 
první jedince využívali v myslivecké praxi již lesníci a mys-
livci na majetku Jana Nepomuka z Harrachu v okolí Hradce 
Králové již koncem 19. století.

Letos jsme také pořadatelem podzimních zkoušek ohařů 
a malých plemen, což je taková maturita pro lovecké psy. 
Podzimní zkoušky se poběží 24. září od 8.00 hodin v bažant-
nici a okolí. Přijďte se určitě podívat.

Jistě víte, že v našem areálu je provozována sportovní 
broková střelnice. První akcí na tomto sportovišti je soutěž 
tříčlenných družstev o pohár Bažantnice Bor. Bude se konat 
23. dubna od 14.00 hodin.

Střelnice je samozřejmě k dispozici i veřejnosti a to ve 
čtvrtek a v pátek odpoledne od 17.00 hodin. Po domluvě 
i o víkendech. Střílet můžete od deseti let věku i bez zbrojní-
ho průkazu, ale pod dohledem zkušeného instruktora, který 
se vám bude velmi rád věnovat.

V těchto jarních měsících většina zvěře hledá svá nová 
stávaniště a chystá se k založení nových generací, proto vás 
prosíme, vážení spoluobčané, abyste ji co nejméně vyrušo-
vali, byli maximálně ohleduplní a ohlídali si především své 
pejsky a kočky a nepouštěli je na volno. Všichni ukáznění 
návštěvníci jsou v našem revíru vždy vítáni.

Srdečně Vás zveme na všechny výše uvedené akce do  
areálu odchovny bažantů v Boru u Probluze.

V roce 2014 byla naše myslivost zapsána na seznam ne-
hmotného dědictví Ministerstva kultury České republiky jako 
národní památka. K jejímu odkazu se aktivně připojujeme.

Proto se s Vámi loučím první větou hymny Česko Morav-
ské myslivecké jednoty:

„Nechť vzkvétá naše překrásná příroda, nechť vzkvétá 
naše krásná Česká myslivost!“

Tomáš Skalický
myslivecký hospodář MS Bor v Probluzi
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AFK ProbluzAFK Probluz
Od poslední informace o dění v našem klu-

bu uběhlo pět měsíců. Během zimy se fotbal 
hraje pouze v halách a do halových přeborů 
jsme žádné mužstvo nepřihlásili. Soustředili 
jsme se na nabrání patřičné kondice při tré-
nincích ve sportovní hale ve Všestarech nebo 
na hřišti s umělým povrchem v Hradci Králové.

Do realizačního týmu jsme přijali opět Pavla Demla, který 
vede spolu s Romanem Neumannem ”A” mužstvo, ”B” muž-
stvo vede Roman Vobejda st. a družstva dětí vede Radek 
Boniš a pomáhá mu Petr Stejskal. 

Mužstvům se v letošním ročníku daří se střídavými úspě-
chy, ale na to jsme si již jaksi zvykli. ”A” tým se pohybuje těs-

ně pod polovinou tabulky své soutěže. ”B” tým je sice po-
slední, ale jeho soutěž je velmi vyrovnaná. Starší elévové se 
pohybují na předposledním a posledním místě své soutěže 
a mladší elévové patří ve své soutěži mezi nejlepší týmy.

Ke sportovním aktivitám, které provozujeme, potřebu-
jeme co nejlepší podmínky a tak se snažíme o co nejkva-
litnější péči o pronajatý majetek – konkrétně celého areálu 
u hřiště. Protože na to je potřeba nejen ochota členů zapojit 
se do údržby svou prací, ale i finanční prostředky, tak se vý-
konný výbor snaží svými aktivitami získat sponzory a dotace 
nejen od státních institucí, ale i soukromých subjektů. První 
místo v podpoře naší činnosti trvale patří Obci Dolní Přím. 
Díky tomu se nám podařilo v závěru loňského roku nainsta-
lovat nové sedačky do diváckého sektoru na hřišti. V letoš-
ním roce bychom rádi dokončili uzavření pergoly a pokud 
možno výměnu dalších oken a dveří u šaten.

V letošním roce si připomeneme 60 let od založení  
klubu a tuto událost oslavíme v polovině měsíce června tzv. 
sportovním odpolednem, při kterém se samozřejmě bude 
hrát především fotbal, ale dojde i na jiné sportovní aktivity 
a ukázky.

Závěrem bychom také chtěli požádat Vás, kteří byste se 
chtěli nějakým způsobem zapojit do zajímavé práce v na-
šem spolku, neváhejte a přijďte se mezi nás podívat. Rádi 
Vám zodpovíme Vaše případné dotazy a vše ukážeme. A také 
bychom opět rádi poděkovali všem, kteří se podílí na chodu 
klubu a i všem, kdo náš klub finančně či jinak podporují.

Výbor AFK PROBLUZ z.s.

ZKO Dolní Přím-ProbluzZKO Dolní Přím-Probluz

Zimní Probluzské neoficiální jumpy
Dne 27. 2. 2016 se v areálu Jk Dolní Přím konaly již tra-

diční neoficiální závody agility. I když v tento den teploty 
venku dosahovaly pouze okolo mrazivých mínus tří stupňů 
Celsia, přijela na závody poměřit své síly bezmála šedesátka 
závodníků. Nejobsazenější kategorií byla kategorie začá-
tečníků i pokročilých Large (psi s kohoutkovou výškou nad 
44 cm). Na startu byla k vidění nejrůznější plemena (border 
kolie, australsští ovčáci či dokonce německý ovčák - při-
čemž toto plemeno vévodí hlavně ve služebním výcviku). 
Na závodech agility německého ovčáka již téměř neuvidíte. 
V kategorii Medium (psi s kohoutkovou výškou 35 – 43 cm) 
byli k vidění hlavně nejrůznější kříženci a šeltie. Mezi méně 
známými plemeny se zde předvedl třeba manchester terier 
či australská kelpie. V kategorii Small (psi s kohoutkovou 
výškou do 35 cm) všechny okouzlil šikovný bišonek (toto 
plemeno přitom každý považuje spíše za „gaučáka“), něko-
lik jack rusellů i šeltií.

Neoficiální závody slouží jako „předpremiéra“ před startem 
na oficiálních závodech, kde jsou již jasně daná pravidla. Na-
příklad psovod nesmí mít u sebe žádné pamlsky ani hračky, 
což u závodů neoficiálních po domluvě s rozhodčím povo-
leno je. Na těchto závodech bylo k vidění mnoho opravdu 
krásných běhů, vystihujících úžasnou souhru pána i jeho psí-
ho miláčka. A věříme, že velmi brzy tito „začátečníci“ začnou 
promlouvat do výsledků i na závodech oficiálních.

Závody díky zkušenému týmu agilitáků ze ZKO Dolní Přím 
– Probluz proběhly velmi svižně. 

Díky sponzorům - především Chovatelským potřebám 
HEČ Hořice - si vítězové odváželi krásné a hodnotné ceny. 
Díky firmě pana Petiry z Trutnova také originální a krásné 
vyřezávané dřevěné medaile. Největší poděkování patří 
panu Duškovi za umožnění pořádání závodu v jeho krásné 
prostorné hale a jeho dcerám za skvělý servis v kantýně.

Team agility ZKO Dolní Přím-Probluz

Ohlédnutí za mistrovstvím ČR 
beauceronů v agility

28. listopadu 2015 se v Dolním Přímu konalo Mistrovství 
ČR beauceronů v agility při závodech ARION CUP 2015.  
Parkury na zkoušce stavěla úžasná paní rozhodčí Alice  
Boháčová a byly stavěné s pochopením pro začátečníky. 
Parkury na Mistrovství už byly jiná liga ale s pochopením 
pro plemeno beauceron, tedy prostorné a běhavé.

Je jen škoda, že se tak málo beauceronů věnuje agility. 
Přitom většinu psů tato aktivita baví. Doufáme, že letos jich 
bude více.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kdo se na pří-
pravách závodu podíleli. Tedy organizátorům ZKO Probluz, 
paní rozhodčí, pomocníkům, časoměřičům, lidem v kantýně 
a všem ostatním. Všichni byli milí, ochotní poradit a pomo-
ci. Poděkování také přísluší sponzorům, kteří byli více než 
štědří. A samozřejmě Beauceron klubu, který členům přispěl 
na startovné. Jana Pačesová

VÝSLEDKY
1. Paulovičová Lucia + Altesse Royal z Modrej Země
2. Knill Fejglová Veronika + Azira le Coeur Pur
3. Beránková Hana + Daikiry Warrior Soul
4. Knill-Fejglová Veronika + Altesse Attrayante Psi Mysteria
5. Jana Pačesová + Chucky z Lhotecké linie
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Dolní Přím - IV. Pučálka cup  
- dvojzkoušky A1+A2

V neděli 13. března 2016 jsme pořádali v hale Jezdeckého 
klubu Dolní Přím 2x zkoušku pro výkonnostní kategorii A1 
a A2. Rozhodčí Petr Dostál (CZ) prověřil startující týmy na 
pěkných, běhavých parkurech.

V kategorii A1 jsme měli 2 zástupce: v LA Anetu Wágne-
rovou s Molly (Border kolie) a v MA Veroniku Tobolkovou se 
Zoui (Manchester terier).

V kategorii A2 reprezentovali ZKO Dolní Přím – Probluz: 
v LA Marcela Červená s Fleur (Belgický ovčák Tervueren), 
Veronika Knill Fejglová s Azirou (Beauceron), Pavla Šteflová 
s Dastym (Border kolie) a v SA Veronika Tobolková s FeBe 
(Kokršpaněl) a Bertíkem (Šeltie).

A komu to z našich „cinklo“ na stupni vítězů? Veronice se 
Zoui a Febe a Marcele s Fleur.

Odměnou každému startujícímu týmu byla pozornost při 
přejímce (vzorek krmiva) a běh na skvělých parkurech pana 
Dostála. Pro týmy, které se umístily na 1. - 3. místě byly při-
praveny medaile a pěkné ceny od Krmiva Pučálka – holis-
tická krmiva.

Závody se vydařily a proběhly přesně podle programu 
v  propozicích. Tímto děkujeme Veronice Knill Fejglové, 
která je měla na starosti, všem pomocníkům na parkuru za 
plynulou organizaci, panu rozhodčímu za prověření výkonů 
jednotlivých týmů, sponzorovi za bohaté ceny, panu Duško-
vi za uvolnění haly a ZKO Dolní Přím – Probluz za překážky 
a celkovou podporu.  

Všem zúčastněným týmům přejeme úspěšnou agility se-
zónu a těm, kteří se umístili gratulujeme. Těšíme se na vidě-
nou při dalších závodech, které budeme pořádat.

za agility Dolní Přím – Probluz
Marcela Červená  

SDH Dolní PřímSDH Dolní Přím 

Nový rok jsme zahájili v lednu výroční valnou hroma-
dou našeho sboru. Přestože letošní rok nebyl volební, 
museli jsme na naší „výročce“ zvolit nového starostu 
sboru. Pan Vladislav Vejman se po dlouhých letech roz-
hodl z této funkce odstoupit. Tímto mu děkujeme za vše, 
co pro náš hasičský sbor udělal. Věříme, že bude i dále  
aktivním členem nejen ve výboru. Výborem byla do funk-
ce starostky SDH navržena a  výroční valnou hromadou 
zvolena Jana Burketová. Poprvé ve své historii mají přím-
ští hasiči ve vedení ženu. 

Velkou radost nám na výroční valné hromadě udělalo vy-
stoupení našich mladých hasičů, které si připravili pod ve-
dením Lucky Tiché. Předvedli své znalosti požární ochrany 
i hasebních prostředků. 

Jsme rádi, že někteří rodiče podpořili své děti i naši čin-
nost a stali se také členy SDH.

Do naší hospody jsme se opět vrátili 12. února, kdy jsme 
pořádali tradiční ples. Již podruhé zahrála kapela „Bylo nás 
pět“ a nechyběla ani bohatá tombola.

Pro děti jsme v hospodě uspořádali 27. února karneval. 
Děkujeme porotě složené ze zástupců spolků působících 
v obci za hlasování v soutěži o nejhezčí masku.

Po sečtení hlasovacích lístků byly z 36 masek vybrány tyto 
jako nejzdařilejší:
1. místo Sponge Bob Dan Tichý
2. místo Jeptiška Kája Doležalová
3. místo Indiánka Natálka Polívková
4. místo Elsa Klaudinka Stránská
5. místo Mexická tanečnice Valerka Midlochová
6. místo Motýlek Eliška Halířová

Poděkování patří Obci Dolní Přím za příspěvek na zakou-
pení dortů a cen a také Honzovi Sejpkovi ml. za ozvučení 
hospody.

Okrsek č. 13, jehož jsme členy, ocenil činnost celého na-
šeho sboru medailí za zásluhy, která nám byla předána na 
okrskové výroční valné hromadě 13. února v Tůni.

Jako tradičně je přes zimu nejaktivnější družstvo mladých 
hasičů. Hned po výroční valné hromadě začali trénovat na 
soutěž „O pohár rady města Nechanice“, která se konala 
20. února. Na soutěž vyrazilo družstvo mladších i starších dětí.   

V březnu jsme se připravovali na plnění odznaků odbor-
nosti. Zkoušky znalostí pro plnění odznaků odbornosti se 
konaly jednotně pro celý okres Hradec Králové v MŠ v Sed-
licích dne 19. března.  

Připravovaly se a zkoušky pro strojníka juniora úspěšně 
absolvovaly:

Tomáš Kroupa
Pavlína Soukupová
Zuzana Soukupová

Daniel Tichý
Magdaléna Vyčítalová

Vojtěch Vyčítal
Eliška Vyčítalová

Po jarním úklidu obce, který byl 9. dubna, nás už čeká 
začátek soutěžní sezóny. Tradičně začínáme okrskovou sou-
těží, která se uskuteční na naší louce pod Dolním Přímem 
7. května. Přijďte podpořit naše družstva. Na louce se před-
vedou muži, ženy a všechna družstva dětí.

Okresní kolo dětské soutěže Plamen se uskuteční 
14.  května. Družstvo žen plánuje účast ve Východočeské 
hasičské lize. Snad zbude čas a energie i na účast v poháro-
vých soutěžích v okolních obcích.  

Jana Burketová
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Rok 2016 v Lesním divadle na Chlumu
Zima nám již dala vale, tráva se začíná zelenat a stromy 

kvést. Tak jako příroda, i lesní divadlo se začíná probouzet 
ze zdánlivého zimního spánku. Zatímco areál odpočíval pod 
sněhovou peřinou, celou zimu probíhala intenzivní příprava 
na letošní rok. Dovolte, abychom Vás srdečně pozvali na 
všechny naše akce:

10. června: Divadelní spolek Temno  
uvede hru Davida Drábka – Koule 
1. a 2. července: Podvečery v Lesním divadle
Volné pásmo hudby a divadla. Máte rádi posezení v přírodě? 
Rádi posloucháte muziku různých žánrů? Máte rádi divadlo? 
Chtěli byste se účastnit veřejné divadelní zkoušky? Chcete si 
vyzkoušet jaké to je být na té „druhé“ straně? Pak jsou tyto dva 
podvečery určeny právě pro Vás.
9. července: Divadlo Artur  
Patricio Villabolos - Kdo se bojí postele
22. července: Divadelní spolek Opočno - DIVADLO KODYM  
Brandon Thomas - Charleyova teta 
13. srpna: Divadlo Artur uvede hru  
Zdeňka Podskalského – Liga proti nevěře
3. září: Rockový večer – rozloučení se sezónou
Klasicky s Vaťáky ale pozor, spolu s nimi tentokrát i hóóódně 
velké a známé překvapení!

CO SE PRO VÁS CHYSTÁ

Rukodělné odpoledne 5. 3. 2016, kde se tvořila  
velikonoční ošatka z pedigu


